
Aan het College van Burgemeester en Wethouders  
Postbus 149  
3840 AC Harderwijk  
 
Betreft: schriftelijke vragen ex artikel 32 van de organisatieverordening 
van de Gemeenteraad van Harderwijk.  
 
Harderwijk, 12 februari 2024  
 
Onderwerp: Schriftelijke vragen over Harderwijk vangt Oekraïense ontheemden op in De 
Essenburgh 
 
Geacht college,  
 
Met grote belangstelling las ik het nieuwsbericht dat afgelopen vrijdag 26 januari op de site 
van de gemeente werd gepubliceerd. Fijn ook dat wij onze plicht om vluchtelingen van de 
Russische/Oekraïense oorlog een dak boven hun hoofd weten te bieden, kunnen blijven 
voortzetten. Er worden door de gemeente Harderwijk al jarenlang veel inspanningen gedaan 
voor de opvang van zeer grote aantallen vluchtelingen, statushouders en Oekraïners. Dit 
vergt in veel situaties (al dan niet tijdelijke) woonruimte. En ambtelijke inzet. Ook 
arbeidsmigranten kunnen in onze gemeente terecht. Tegelijk constateren wij dat voor veel 
van onze eigen jongeren, ouderen, starters en spoedzoekers geen of onvoldoende 
huisvesting beschikbaar is. En ook niet op korte termijn komt. 

1) Omdat er gesteld wordt dat er een overeenkomst van 2,5 jaar is afgesloten, zodat de 
exploitant daarna kan starten met een verbouwing van het pand, vraagt mijn fractie zich 
wat er gebeurt als bijvoorbeeld blijkt dat over een jaar Oekraïne weer een veilig gebied 
blijkt te zijn.  

Participatie 
2) Welke omwonenden en betrokkenen zijn hierover geïnformeerd?  
3) Is de belangenvereniging Hierden geïnformeerd? Zo nee? Waarom niet? Zo ja, wat was 

hun reactie?  
4) Is er een participatietraject opgestart?  
5) Had de raad vanwege de maatschappelijke gevoeligheid van dit onderwerp niet (eerder) 

betrokken moeten worden?  

Toerisme en economie 
6) In het collegebesluit over de opvangplek voor Oekraïners wordt geen enkele rekening 

gehouden met Hierdenaren en Harderwijkers, als we kijken naar de economische en 
toeristische belangen. Er zijn ondernemers afhankelijk van toeristen en de hoeveelheid 
plekken om te overnachten. Die wordt nu beduidend verlaagd. Wat heeft college als 
oplossing hiervoor bedacht?  

7) In hoeverre is een bestemming van het pand, er zit een horecabedrijf/-functie op, 
geschikt om gebruikt te worden als opvangplek voor Oekraïense vluchtelingen? 



8) Als we nu dit toestaan, waar ligt dan precies de grens? Gelukkig hebben wij geen plek in 
de haven voor cruiseschepen vol vluchtelingen, maar zitten de andere hotels in de 
gemeente dan zometeen ook vol met Oekraïners?  

Zorg en welzijn 
9) Omdat er tot 45% meer Oekraïners bij kunnen komen, vraagt mijn fractie zich af hoe het 

welzijn van de vluchtelingen is geregeld. Hoe is het met hun veiligheid en 
oorlogstrauma’s gesteld? Komen er kinderen, vrouwen, mannen, gezinnen? Hebben zij 
voldoende gelegenheid om van onze zorgaanbieders gebruik te maken?  

10) Daarnaast is de veiligheid van onze eigen inwoners ook belangrijk. Hoe kan het college 
garanderen dat dit gewaarborgd blijft?  

11) En de zorgruimte voor onze eigen inwoners vinden wij ook erg belangrijk. De 
huisartsenpraktijken in Hierden kampen met personeelstekort, slechte bereikbaarheid 
en soms lange duur voordat je geholpen kan worden. Plus dat men liever telefonisch en 
online info geeft. Heeft het college onderzocht of er ruimte is voor extra patiënten bij de 
Hierdense huisartsen?  

Financiën 
12) Wat zijn de gemaakte interne en externe kosten, vanaf het moment van het aangereikte 

initiatief tot de komst van de eerste Oekraïners, voor voorbereiding door de gemeente 
(inclusief de ambtelijke kosten)? Welke kosten verwacht u gedurende de afgesproken 
tweeënhalf jaar te maken, inclusief ambtelijke kosten?  

Namens de fractie van GemeenteBelang, 

Mark de Lange 
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